
 

Dz-05.0021.34.2017 

PROTOKÓŁ 

XXXIV SESJI RADY DZIELNICY V KROWODRZA  

W DNIU 14 MARCA 2017 R. 

Kadencji 2014-2018 

I. Otwarcie sesji. 

XXXIV sesja Rady Dzielnicy V Krowodrza odbyła się w dniu 14 marca 2017 r. 

w godz. 18.07 – 20.40 w siedzibie Dzielnicy V, ul. Kazimierza Wielkiego 112/2. 

 

Prowadzący obrady Przewodniczący Rady i Zarządu Dzielnicy V Krowodrza 

Zygmunt Wierzbicki przywitał 11 członków Rady, obecnych w chwili rozpoczęcia obrad 

(Lista obecności – zał. nr 1 nin. protokołu), stwierdzając, że Rada posiada kworum otwierając 

obrady XXXIV sesji Rady. 

II. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

Przewodniczący Zygmunt Wierzbicki przedstawił projekt porządku obrad XXXIV sesji Rady 

Dzielnicy V Krowodrza o następującej treści (zał. nr 2): 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Dzielnicy V Krowodrza. 

4. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie rekultywacji i zagospodarowania działek nr 

377/3, 377/4, 377/1 i 378/1 obr. 4 Krowodrza przy ul. Nawojki, jako teren zieleni 

urządzonej (projekt Komisji Ochrony Zieleni). 

5. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie rekultywacji zieleńca na miejscu 

zlikwidowanego kiosku LOTTO przy ul. Nowowiejskiej (projekt Grupy Radnych). 

6. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie przyśpieszenia remontu fontanny w Parku 

Krakowskim (projekt Zarządu). 

7. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie objęcia przez Radę Dzielnicy V Krowodrza 

patronatem imprezy edukacyjnej (projekt Zarządu). 

8. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmiany w zadaniach Dzielnicy V Krowodrza na 

rok 2017 (projekt Zarządu). 



9. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/219/2016 Rady 

Dzielnicy V Krowodrza z dnia 5 lipca 2016r. w sprawie ustalenia listy zadań Rady 

Dzielnicy V Krowodrza na rok 2017 (projekt Zarządu). 

10. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie wzniesienia pomnika Prezydenta Miasta Krakowa 

Józefa Friedleina (projekt Zarządu). 

Przewodniczący przedstawił dodatkowe wnioski o włączenie do projektu porządku 

obrad złożone przez Komisję Komisji Infrastruktury Komunalnej ( na podstawie § 

29 ust 1 w związku z § 18 ust 2 z odstąpieniem od wymogu określonego w § 27 ust 3 

Statutu): 

1. Wniosek o włączenie pkt.: 

11. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie opinii do zadania pn. „Koncepcja budowy 

ścieżki rowerowej od ul. Przybyszewskiego wzdłuż ulic: Armii Krajowej oraz 

Jasnogórskiej do granic Miasta Krakowa” (projekt Komisji Infrastruktury 

Komunalnej). 

Przyjęto: za - 9 głosów; przeciw- 1 głos; 1 osoba nie bierze udziału w głosowaniu, w 

obecności 11 członków Rady. 

2.Wniosek o włączenie pkt.: 

12. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie opinii do wniosku Stowarzyszenia Maj 77 

nazwania skweru przy skrzyżowaniu Alei 3 Maja i ulicy Oleandry imieniem 

Studenckiego Komitetu Solidarności(projekt Komisji Infrastruktury Komunalnej). 

Przyjęto: za - 11 głosów, w obecności 11 członków Rady. 

Na sesję przybył kolejny Radny, obecnych 12 osób.  

3.Wniosek o włączenie pkt.: 

13. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie wykupu działek należących do osób fizycznych 

i prawnych przylegających do parku Młynówka Królewska (projekt Zarządu). 

Przyjęto: za - 11 głosów, przy 1 głosie wstrzymującym się; w obecności 12 członków Rady. 

14. Oświadczenia. Komunikaty.  

15. Zakończenie sesji. 

Na sesję przybyła kolejna osoba, obecnych 13 członków Rady.  

 

Ad.2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

Na sesję przybyło kolejno 2 radnych, obecnych 15 członków Rady. 



Przedstawiony projekt porządku obrad poddany pod głosowanie został przyjęty: za 

jednogłośnie, w obecności 15 członków Rady. 

Ad.3.Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Dzielnicy V Krowodrza. 

Wobec braku uwag do protokołu z XXXIII sesji Przewodniczący stwierdził jego 

przyjęcie.  

Ad.4. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie rekultywacji i zagospodarowania działek nr 

377/3, 377/4, 377/1 i 378/1 obr. 4 Krowodrza przy ul. Nawojki, jako teren zieleni urządzonej 

(projekt Komisji Ochrony Zieleni). 

Projekt uchwały przedstawił przewodniczący komisji p. Mateusz Jachimowski. 

Głos zabrali: 

p. Piotr Klimowicz, p. Agnieszka Wantuch, p. Anna Pojałowska, p. Zygmunt 

Wierzbicki - przedstawił poprawkę do zapisu projektu uchwały.  

W wyniki dyskusji prowadzący zarządził 3 minutową przerwę na przygotowanie 

kolejnej poprawki, po przerwie obrady zostały wznowione. 

Radny Piotr Klimowicz odczytał i złożył poprawkę uzupełnienia zapisu projektu 

o dodatkowy paragraf, (jako par.1) oraz częściowej zmiany uzasadnienia. 

Na sesję przybyła kolejna osoba, obecnych 16 członków Rady.  

I. Poprawka złożona przez p. Piotra Klimowicza została – przyjęta: za – 

jednogłośnie w obecności 16 członków Rady. 

II. Poprawka złożona przez p. Zygmunta Wierzbickiego dot. zmiany tytułu 

uchwały, uzupełnienia podstawy prawnej oraz korekty par. 2 - została – 

przyjęta: za – jednogłośnie w obecności 16 członków Rady. 

Projekt uchwały wraz z przyjętymi poprawkami przyjęto: za - jednogłośnie w obecności 16 

członków Rady. 

Prowadzący stwierdził przyjęcie uchwały Rady Dzielnicy V w sprawie wykupu i rekultywacji 

i zagospodarowania działek przy ul. Nawojki, jako teren zieleni urządzonej - uchwała nr 

XXXIV/269/2017 (zał. nr 3). 

 

Ad.5.Przyjęcie projektu uchwały w sprawie rekultywacji zieleńca na miejscu 

zlikwidowanego kiosku LOTTO przy ul. Nowowiejskiej (projekt Grupy Radnych). 

Projekt uchwały w imieniu Grupy Radnych przedstawił p. Piotr Klimowicz.  

Prowadzący zarządził kilkuminutowa przerwę w celu przygotowania dla Radnych mapy 

terenu działki będącej przedmiotem uchwały. Po kilku minutach obrady zostały wznowione. 

Na sesję przybyła kolejna osoba, obecnych 17 członków Rady.  



Projekt uchwały wraz naniesioną korektą redaktorską (skreślenie liter „nr”) przyjęto: za - 

jednogłośnie w obecności 17 członków Rady. 

Prowadzący stwierdził przyjęcie uchwały Rady Dzielnicy V w sprawie rekultywacji zieleńca 

na miejscu zlikwidowanego kiosku LOTTO przy ul. Nowowiejskiej uchwała nr 

XXXIV/270/2017 - zał. nr 4. 

 

Ad.6. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie przyśpieszenia remontu fontanny w Parku 

Krakowskim (projekt Zarządu). 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący p. Zygmunt Wierzbicki. 

Głos zabrali: p. Piotr Klimowicz, p. Zygmunt Wierzbicki, p. Edward Tarczałowicz, p. 

Agnieszka Wantuch, p. Marcin Grega.  

Projekt uchwały przyjęto: za - jednogłośnie w obecności 17 członków Rady. 

Prowadzący stwierdził przyjęcie uchwały Rady Dzielnicy V w sprawie przyśpieszenia 

remontu fontanny w Parku Krakowskim – uchwała nr XXXIV/271/2017- zał. 5. 

 

Ad.7.Przyjęcie projektu uchwały w sprawie objęcia przez Radę Dzielnicy V Krowodrza 

patronatem imprezy edukacyjnej (projekt Zarządu). 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący p. Zygmunt Wierzbicki. 

Głos zabrał p. Piotr Klimowicz.  

Projekt uchwały przyjęto: za - jednogłośnie w obecności 17 członków Rady. 

Prowadzący stwierdził przyjęcie uchwały Rady Dzielnicy V w sprawie objęcia przez Radę 

Dzielnicy V Krowodrza patronatem imprezy edukacyjnej – uchwała nr XXXIV/272/2017 - 

zał. 6. 

Ad.8.Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmiany w zadaniach Dzielnicy V Krowodrza na 

rok 2017 (projekt Zarządu). 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący p. Zygmunt Wierzbicki. 

Głos zabrali: p. Agnieszka Wantuch, p. Przemysław Łukasik, p. Zygmunt Wierzbicki, p. Piotr 

Klimowicz, p. Adam Michaluk. 

Przewodniczący odczytał Autopoprawkę Zarządu (przyjętą przez Zarząd jednogłośnie) dot. 

zmiany podstawy prawnej oraz uzupełnienia zapisu par. 1 pkt.2. 

Projekt uchwały przyjęto: za – 15 głosów; wstrzymujące – 1 głos, 1 osoba nie bierze udziału 

w głosowaniu, w obecności 17 członków Rady. 

Prowadzący stwierdził przyjęcie uchwały Rady Dzielnicy V w sprawie zmiany w zadaniach 

Dzielnicy V Krowodrza na rok 2017 - uchwała nr XXXIV/273/2017– zał. Nr 7. 



Ad.9.Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/219/2016 Rady 

Dzielnicy V Krowodrza z dnia 5 lipca 2016r. w sprawie ustalenia listy zadań Rady Dzielnicy 

V Krowodrza na rok 2017 (projekt Zarządu). 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący p. Zygmunt Wierzbicki. Odczytał 

Autopoprawkę Zarządu ( przyjęta przez Zarząd jednogłośnie) dot. zmiany zapisu zadania na:  

 ZSP Nr 4 – wykonanie dojazdu wraz z bramą wjazdową na teren Orlika oraz  

wykreślenia zadania dla Gimnazjum Nr 17 i przeniesieniu środków z tego zadania na 

„Remonty chodników wg wskazań Dzielnicy”. 

Głos zabrali: p. Adam Michaluk, p. Jacek Biliński, p. Piotr Klimowicz, p. Zygmunt 

Wierzbicki, P. Piotr Klimowicz złożył Poprawkę ws. zmniejszenia środków na zadaniu 

remonty chodników wg wskazań Dzielnicy” i zwiększeniu w zadaniu dla Gimnazjum nr 16 

(zał. nr 8) . Poprawka poddana pod głosowanie została odrzucona, głosami: za - 5 głosów; 

przeciw - 8 głosów; wstrzymujące - 3 głosy, w obecności 16 członków Rady. 

Projekt uchwały przyjęto: za – 15 głosów; przy 1 głosie wstrzymującym się, w obecności 16 

członków Rady.  

Prowadzący stwierdził przyjęcie uchwały Rady Dzielnicy V w sprawie zmiany uchwały 

Nr XXVI/219/2016 Rady Dzielnicy V Krowodrza z dnia 5 lipca 2016r. w sprawie ustalenia listy 

zadań Rady Dzielnicy V Krowodrza na rok 2017 - uchwała nr XXXIV/274/2017– zał. 9. 

Ad.10.Przyjęcie projektu uchwały w sprawie wzniesienia pomnika Prezydenta Miasta Krakowa 

Józefa Friedleina (projekt Zarządu). 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący p. Zygmunt Wierzbicki. 

Głos zabrali: p. Jan Hoffman, p. Piotr Klimowicz, p. Łukasz Mańczyk. 

P. Piotr Klimowicz złożył Poprawkę I dot. uzupełnienia zapisu par. 1 (zał. nr 10) . Poprawka 

poddana pod głosowanie została przyjęta: za – 15 głosów; przy 1 głosie wstrzymującym się, 

w obecności 16 członków Rady.  

P. Łukasz Mańczyk złożył Poprawkę II dot. uzupełnienia zapisu uzasadnienie (zał. nr 11). 

Poprawka poddana pod głosowanie została przyjęta: za – 15 głosów; przy 2 głosach 

wstrzymującym się, w obecności 17 członków Rady.  
 

Projekt uchwały przyjęto: za– 16 głosów; przy 1 głosie wstrzymującym się, w obecności 17 

członków Rady.  

Prowadzący stwierdził przyjęcie uchwały Rady Dzielnicy V w sprawie wzniesienia pomnika 

Prezydenta Miasta Krakowa Józefa Friedleina - uchwała nr XXXIV/275/2017- zał. nr 11. 



Ad.11.Przyjęcie projektu uchwały w sprawie opinii do zadania pn. „Koncepcja budowy 

ścieżki rowerowej od ul. Przybyszewskiego wzdłuż ulic: Armii Krajowej oraz Jasnogórskiej 

do granic Miasta Krakowa” (projekt Komisji Infrastruktury Komunalnej). 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący komisji p. Łukasz Mańczyk. 

Przewodniczący p. Zygmunt Wierzbicki przedstawił Poprawkę dot. uzupełnienia podstawy 

prawnej oraz dopisania zdania w uzasadnieniu (zał. nr 13). 

Poprawka poddana pod głosowanie została przyjęta: za - jednogłośnie w obecności 14 

członków Rady. 

Projekt uchwały przyjęto: za - jednogłośnie w obecności 14 członków Rady. 

Prowadzący stwierdził przyjęcie uchwały Rady Dzielnicy V w sprawie opinii do zadania pn. 

„Koncepcja budowy ścieżki rowerowej od ul. Przybyszewskiego wzdłuż ulic: Armii Krajowej 

oraz Jasnogórskiej do granic Miasta Krakowa”- uchwała nr XXXIV/276/2017- zał.nr 14.  

 

Ad.12.Przyjęcie projektu uchwały w sprawie opinii do wniosku Stowarzyszenia Maj 77 

nazwania skweru przy skrzyżowaniu Alei 3 Maja i ulicy Oleandry imieniem Studenckiego 

Komitetu Solidarności (projekt Komisji Infrastruktury Komunalnej). 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący komisji p. Łukasz Mańczyk oraz Poprawkę dot. 

uzupełnienia podstawy prawnej oraz dopisania treści uzasadnienie ( zał. nr 15). 

Poprawkę przyjęto: za – jednogłośnie, w obecności 14 członków Rady. 

Projekt wraz z poprawką przyjęto: za – 14 głosów, przy 1 wstrzymującym się, w obecności 15 

członków Rady. 

Prowadzący stwierdził przyjęcie uchwały Rady Dzielnicy V w sprawie opinii do wniosku 

Stowarzyszenia Maj 77 nazwania skweru przy skrzyżowaniu Alei 3 Maja i ulicy Oleandry 

imieniem Studenckiego Komitetu Solidarności - zał. nr 16 

 

Ad.13.Przyjęcie projektu uchwały w sprawie wykupu działek należących do osób fizycznych 

i prawnych przylegających do parku Młynówka Królewska (projekt Zarządu). 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący p. Zygmunt Wierzbicki , odczytał również treść 

Autopoprawki dot. dopisania działki nr 59/8 i 70 oraz zmiany obr. na 46 ( zał. nr 17 ( Zarząd 

przyjął jednogłośnie). 

Projekt szczegółowo omówił p. Marcin Grega. 

Głos zabrali: p. Agnieszka Wantuch, p. Piotr Klimowicz, p. Z. Wierzbicki. 

Prowadzący zarządził 10 minut przerwy na przygotowanie Poprawek.  



Po przerwie i wznowieniu obrad p. Marcin Grega przedstawił I Poprawkę – uzupełnienie 

działek w obr. 46, która została przyjęta za – 13 głosów, przy 1 wstrzymującym się, w 

obecności 14 członków Rady. 

Marcin Grega przedstawił II Poprawkę – uzupełnienie zapisu o działki w obr. 3 oraz o działki 

w obr.4 ( zał. nr 17) - przyjęto za – 13 głosów, przy 1 wstrzymującym się, w obecności 14 

członków Rady. 

Projekt wraz z poprawkami przyjęto: za – 13 głosów, przy 1 wstrzymującym się, w obecności 

14 członków Rady. 

Prowadzący stwierdził przyjęcie uchwały Rady Dzielnicy V w sprawie wykupu działek 

należących do osób fizycznych i prawnych przylegających do parku Młynówka Królewska – 

uchwała nr XXXIV/271/2017- zał.nr 18.  

 

Ad.14.Oświadczenia. Komunikaty.  

1. Przewodniczący p.Z.Wierzbicki poinformował o planowanym w dniu 30.03.2017 r. 

spotkaniu w ZIKiT gdzie będzie omawiana sprawa parkowania w strefie płatnego 

parkowania. 

2. P. Łukasz Mańczyk zaprosił do udziału w spotkaniu w dniu 30.03.2017 r. o godz. 

17.30 „Porozmawiajmy o Krowodrzy” oraz poruszył kwestię projektu ścieżek 

rowerowychw niezagospodarowanych obszarach – temat na komisję Infrastruktury. 

3. P. Piotr Klimowicz prosi o sprawdzenie kwestii własności działki 959A (uchwała 

12.05.2015 r. sprzeciw przekazania działki ) na rogu ul.Lea - al. Kijowskiej – zmiana 

własności .   

4. P.Marcin Grega podzięłował p. Przemysławowi Łukasikowi i p. Łukaszowi 

Mańczykowi za krzewienie integralności i tożsamości krowoderskiej; głos zabrał; p. 

Zygmunt Wierzbicki. 

5. P. Agnieszka Wantuch poruszyła sprawę budowy kolejnego hotelu oraz wycinki 

drzew i nowych nasadzeń na terenie prywatnej inwestycji przez Zarząd Zieleni 

Miejskiej – zostaną przesadzone do Parku Krakowskiego, a inne nowe nasadzenia 

ZZM  prowadzi w 80% w Nowej Hucie.  

6. P. Anna Pojałowska poinformowała o rozmowach z ZZM ws. projektu przeznaczenia 

przez Radę środków na zagospodarowanie nowego skweru - tworzenia tzw. „parku 

kieszonkowego”– opracowanie projektu, a wykonaniem zająłby się ZZM. Głos zabrał 

p. Piotr Klimowicz ws. zaanektowania działki przy  ul.Lea 75 – od strony przedszkola 

oraz p. Zygmunt Wierzbicki. 



7. Przewodniczący Rady p. Zygmunt Wierzbicki zachęca do składania wniosków do 

Budżetu Obywatelskiego i propagowania tej inicjatywy wśród mieszkańców. Głos 

zabrali p. Agnieszka Wantuch, p. Łukasz Mańczyk. 

 

Ad.15. Zakończenie sesji. 

Wobec wyczerpania porządku obrad prowadzący p. Zygmunt Wierzbicki zamknął 

XXXIV sesji Rady Dzielnicy V Krowodrza o godz. 20.40. 

    Przewodniczący Rady i Zarządu Dzielnicy V Krowodrza 

Zygmunt Wierzbicki 

 

 

Protokołowała: 

Małgorzata Ambrozik  

pracownik biura Rady. 

 


